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EMLÉKEZTETŐ 

a VDSZ elnöksége 2023. június 8-án, Budapesten, a VDSZ budapesti székházában tartott 

üléséről 

 

(A VDSZ alapszabályának 9.5 pontja alapján az elnökség üléseiről a tanácskozás lényegét 

tartalmazó emlékeztető készül)  

 

Jelen vannak: jelenléti ív szerint. 

Székely Tamás megnyitja az elnökségi ülést.  

Takács Máté leendő új VDSZ kolléga bemutatása SzT részéről. Arconic sztrájk infók 

tájékoztatását megtartotta. 

 

Megállapítja, hogy a jelenléti ív alapján az Elnökség határozatképes. 

 

Hitelesítők: Kissné Fehérvári Edit, Pad Ferenc 

A hitelesítők személyét az Elnökség egyhangúlag elfogadta. 

Az emlékeztető vezetését Kovács László alelnök végzi. 

Az Elnökség üléséről hanganyag készül, vitás kérdések esetén a hanganyag a VDSZ Titkárságán 

elérhető. 

 

Székely Tamás felsorolja a napirendi pontokat. 

 

Az Elnökségi ülés napirendi pontjai:  

 
 
Aki ezzel egyetért, kézfeltartással jelezze. Az Elnökség egyhangúlag elfogadta a napirendi 
pontokat. 
 

1. Munkavédelem – KL a kiadott anyagot előadta, majd Szabó Lajos, munkavédelmi 
szakember beszámolója. Szomorú helyzetben a munkavédelmi hatóság, 42 évente 
kerül újra sorra egy-egy cég. Régen ez másképp volt. Nagyon rossz a helyzet, 22ezer 
munkabaleset évente, covid előtti szinteken, és ennél 30-35%-kal több saccolható, az 
eltitkolás miatt. Nyugaton ez 10% körüli lehet! Vannak nem bekerült esetek, 
nyilvánvalóan. Kémiai vizsgálatok egyes célvizsgálatok során, főként nagy cégek 
esetén. Vegyi anyagokkal kapcsolatosan oda kell figyelni az ellenőrzéskor. Foglalkozási 



2 
 

megbetegedések mértéke, az adatok alapján nem változott, viszont egyéb iparágaknál 
megnőtt a számuk. Lehet, hogy feltámadt a jelentési kedv bizonyos szegmensekben. 
Rejtett, 18ezer fős munkavédelmi szakemberrel jobb munkavédelmet lehetne csinálni.  

 

 
   
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Ledács Kiss M: home office esetén 6 óra képernyős munkavégzés maximuma. Hogy fér ez 
bele 8 órába? Szabó Lajos meghívott: nem betarthatók ezek a szabályok, nem is tudják 
ellenőrizni.  
- Pad Ferenc: régen 1000 fős munkavédelmi felügyelők voltak, szakemberek, büntettek is, 
ennek volt visszatartó ereje, ma, amit lehet eltitkolnak (szabadságolás, plusz pénz stb.), kvázi 
baleseteket is sok helyen eltitkolják. Szabó Lajos meghívott: sok esetben, ami védelem, az 
kiadás, ez komoly probléma. 
- Gasztonyi Balázs: EGIS, egyedüli munkavégzéskérdésköre. Szabó Lajos meghívott: az emberi 
élet nem olcsó, és ebből kell kiindulni, ha minden szabályt teljesen betartanánk mindenhol, 
leállna a munka. Régen is így volt. Megtagadni közvetlen életveszély esetén szükséges, illetve 
kell! Dönteni kell, hogy jól meg legyen indokolva, ha megtagadás történik. De tagadjuk meg, 
ha kell! 
- Szabóné Lakatos Erzsébet: minden védelmet megkapnak, de vannak hiányosságok. 
Hiányosság esetén kinek jelezzük? Sz.Lajos: munkavédelmi képviselőnek jelezzék először, ezek 
sajnos munkavédelmi szemléleti kérdések is, tudatosság szintje más. Ny-Európában máshogy 
állnak hozzá a munkavállalók, ott inkább megköveteli, hogy őt magát védje.  
- Horváth Sándor: Michelin jó példa, ők nagyfokú munkavédelmi kultúrával dolgoznak, ezt is 
emeljük ki. Sz.L.: fontos, hogy lássuk a jót, a rosszat elengedni.  
- Stocker Zoltán: építőknél telepített gyáregységben jó védőeszközök vannak, de maga a 
240ezer építőipari vállalkozás, 350ezer dolgozó, sok a hiányosság, van teendő. Kollektív 
büntetések ehhez mit szól? Vagy munkabaleset esetén elmegy a bónusz. Sz.L.: teljesen rossz 
megközelítés, de valós. Mikrovállalkozásoknál projektfüggő, de aggályos munkavédelmi 
gyakorlat van. Több helyen nincs EBK koordinátor sem, építkezéseken, ami komoly 
hiányosság. Ésszerű szabályokra és azok betartatására van szükség. 
 

2. VDSZ-EGIS sportnap 2023.09.30. 
 
Kiadott programterv alapján előterjesztés. SzT: Hosszú idő után újra VDSZ közösségi 
sportesemény van kilátásban, ilyen formában kerül megvalósításra szeptember 30-án. 
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Gasztonyi Balázs: szervezőcsapat fogja létrehozni a kiírásokat, létszámot begyűjteni ezután 
lesz szükséges (SzT: főzőverseny most lehet nem lesz, hanem étkezés lesz inkább biztosítva, 
az külön, más helyszínen lesz talán – ez még változhat addig) 
- Kissné Fehérvári Edit: lesz-e egészségügyi felmérés? SzT: ha lesz rá igény, jelentkezők, akkor 
ez megoldható lehet 
- Eördöghné Pataki Irén: lesz-e programrendezvény? SzT: nem lesz koncert, meg egyéb 
program, ez most sportrendezvény lesz, moderátor-műsorvezető is ettől függhet, 
versenyszámok kereshetők, amik még vonzóbbak lehetnek (teke nem megvalósítható) 
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- Szabóné Lakatos Erzsébet: ez nem családi rendezvény, erre aligha fog tudni családokat 
mozgósítani, talán csak a foci vonzó benne számukra Debrecenből Gasztonyi B: ez nem 
kifejezett családi program, ez csak sportnapi rendezvények lehetősége 
(- Dusnoki József kérése: ha szükséges horgászverseny, időben jelezzük.) 
 
Többségi igen, 3 tartózkodás mellett elfogadta az Elnökség, hogy megszervezésre kerüljön. 
 
 

3. Tájékoztató a balatonlellei és budapesti ingatlanokról 
 

SzT: Balatonlelle napokon belül megnyílhat, NTAK rendben, jegyzőnél van az 
engedélykérelem, hamarosan várható az engedély.  
 
Kérdések, hozzászólások: 
Tóth Vica: a hiányzó felszereléseket meg kell oldani, függönyök 300ezer, 1M egyéb 
költségekre, otthonossá tételre. SzT: lépésenként kerülhet erre sor, nagy az érdeklődés, 
rendben el kell indítani a szükséges beszerzéseket. NTAK előírásoknak az ingatlan megfelel.  
Ledács Kiss Miklós: rendelkezésre áll-e a nőtagozat részére, amit ők fel tudnának hó közepén 
rakni? SzT: illetéket ki kell fizetni, ez megelőz minden egyebet, alapítványtól függ. 10M az 
illeték, a befolyó pénzekből kell ezt finanszírozni. Eördöghné PI: Tósoki nevében alapítvány 
rendelkezésre bocsátja, szigorú elszámolás mellett szükséges 5M forint fejében. 
Szabóné Lakatos Erzsébet: tehát ha megjön erre a pénz, nőtagozat tud segíteni felrakásban. 
SzT: így van. Erzsike: Balatonszemes? SzT: szobák rendben, étkező és előtér világítása még 
javítandó, de ez nyitásig, jún.10-éig már nem lesz tejesen megoldva, de használható. 
Pinceszint a gyerekhelyiség kivételével, még egyelőre le lesz zárva 
 
SzT: minden vdsz szolgáltatásról, üdülésről összeállítás készül, képekkel illusztrálva 
hamarosan. 
 
Budapesti székház SzT elmondása alapján: székház finanszírozása, energiafelhasználása 
kiadott anyagon. Energiaárak nagyfokú megugrása látható, főként a villamos energia. Bérlői 
helyzet bevétel alapján terv szerint alakul. 
 
Tóth Éva: a Benczúr székház drága ár/érték arányban, a Benczúr Hotel alig drágább 
reggelivel. El kellene ezt engedni, nem megfelelő a komfortja. SzT: vitatkozna ezzel, ha ez a 
szállás többeknek megfelel, nem tartja fontosnak megszüntetni ezt a lehetőséget.  
 
 

4. Beszámoló a VDSZ időarányos költségvetéséről, tagdíjfizetésről 
 
Kiadott elnökségi anyag alapján SzT beszámol. Vállalkozási bevételek, tagdíjak, egyéb 
bevételek. 105M 2023-as évre. Kiadások: munkadíjak, közüzemi díjak, karbantartás, 
vizsgálati díjak, hirdetések, rendezvények, hatósági díjak, gépkocsik költségei, 105M 
 
Kádár Andrea PEB: GINOP kifizetéssel mi a helyzet? SzT: minden pályázati kifizetés áll, a 
kormányzati költségvetésnek komoly problémái vannak, máshol sem történt kifizetés. VDSZ 
részről minden benyújtásra került. Várjuk a reakciót. 
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Gasztonyi Balázs: Szaloniki rendezvény költségei benne vannak-e? SzT: elhalasztás miatt 
részben előző évek költségvetésében szerepel, részben szerepel. 
Ledács Kiss Miklós: szemesre kondenzációs kazán van-e? SzT: igen, 2009-ben került 
beszerelésre. Melegvizet villanyra átrakásra nem készült kalkuláció, de megnézzük. 
 
Egyhangúan elfogadta a beszámoló. 
 
 

5. Javaslat a VDSZ 2023. évi II. félévi munkatervére 
 

KL előterjeszti a munkatervet. 
 
Gasztonyi: írásban javasol majd, Székház témát napirendre kívánják venni, ehhez 
bizottsági álláspontok szükségesek lesznek. 
-okt.26. a 2024-es évi. nem 2023. javítandó, illetve VDSZ szolgáltatásait beleírhatjuk 
(BERCODE, fejlesztési irányok, szerződések stb.) 
Tóth Éva Chinoin: kibeszélni való dolgokról inkább lenne igény, kevesebb előadó is 
elég. 
Kádár Andrea: vagyonbizottság? SzT: szeptemberben összeülés lesz, külső szakértő 
bevonásával. Szabóné Lakatos Erzsébet: előre kérnek anyagot rá, ne itt Bp-en csak! 
 
Elnökség a fenti módosításokkal elfogadta a munkatervet. 
 

6. Tájékoztató a Magyar Szakszervezeti Szövetség munkájáról 
 
Nincs még előterjesztés, de a minimálbér-emelés lesz-e még idén? SzT szerint nem lesz, 
mert a kormányzatnak nem érdeke, inflációt gerjesztene, a gazdaság recesszióban. 
VDSZ szinten az eddigi megállapodásokat veszélyeztetné. Mik a meglátások? 
 
Gasztonyi Balázs: nem örülnének egy további minimálbér-emelésnek, a cég többet 
nem tud többet fizetni, és a dolgozók még elégedetlenebbek lennének.  
Ledács K.M: minél komolyabb emelésre lenne szükség, mert csak arra tudnak 
hivatkozni. Sem az infláció, sem egyéb nem megfelelő alap, csak a minimálbér. 
Szabóné L.E.: nem ért egyet, emelni kell a minimálbért! Segít majd jövőre bértárgyalni.  
Margittai Péter: nevetséges lenne, ha a minimálbér ne emelkedne, ha a nyugdíjasoké 
automatikusan növekszik.  
Pad Ferenc: minimálbér-emelés mellett érvel, nemzetközi összehasonlításban is 
alacsony, bérnyomást okoz. 
SzT: VDSZ közösálláspont: legyen minimálbér-emelés, ha lesz ilyen előterjesztés. 
 
Másik: harmadik országbeli munkavállalók kérdésköre. VKF ülésen az államtitkár 
jelezte, hogy megtörtént az egyeztetés, ez nem aratott osztatlan sikert. Korlátozva, de 
ki fogják nyitni a munkaerőpiacot harmadik országbeli munkavállalók előtt. Erre 
szakszervezeti szinten fel kell készülnünk, stratégiailag. 2év garantált+1év 
meghosszabbítás, családját nem hozhatja, munkásszállók szerepe, 80ezer, jövőre 200e 
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munkavállaló, Fülöp-szigetek (keresztény ország, jól beszélnek angolul is), ügynökségek 
szerepe. SzT fülöp-szigeteki szakszervezeti képviselőkkel felveszi a kapcsolatot 
konferencián.  
 
Stocker Z.: kontroll kell, szakmai követelmények miatt is, 40%-ka esett vissza a 
volumen. 
Margittai Péter: 250 nagyberuházás felfüggesztésre került, építőiparban sok 
felszabaduló munkaerő lesz, erre célzottan kommunikáció lehet szükséges. Ázsiaiak 
helyett elsősorban a magyar munkavállalókat preferálják. 

 
 

7. Különfélék 
 
- SzT: IdustriAll Europe félidős kongresszusa Thessalonikiben, fontos anyag 
került elfogadásra, kiküldtük, ill. VD-ben is olvasható. Szeptemberi elnökségin 
napirendi pont lehet a témakör. 

- Stocker: Zalakerámia leépítések témájában nincsenek újabb információi. Büntetőadók 
a cementiparban már 3 éve, kerámiaipar bányászat részén büntetővámok vannak. 
Vannak  

- Margittai: gyógyszeripari extraprofitadó növekszik, TB lista változik. Ezek hatásairól 
kommunikációra lehet szükség. Rendelet alapján már elő. 

- Gasztonyi Balázs: ifjúsági anyagot kérik kiküldeni, ha hozzájutunk.  
- Varga Gyula: szakszervezetek VD cikk, miért került bele? SzT: ez egy látkép, így látja 

egy elemző a szakszervezetek helyzetét. Érdemes lehet gondolatébresztőnek 
használni. VGy: nem valószínű, hogy ez a cikk mindenhol jól veszi ki magát a tagságban. 
Margittai Péter: utal Klubrádiós véleményekre, hogy ha lenne jobb opció 
szakszervezeteknél, elő kellene venni az ötleteket. Csekély a szakszervezetek országos 
szerepe. 

- Juhász János: vitatkozni fontos, Bánó András megvédi a cikk relevanciáját, de valahogy 
ettől jobban ki kellene fejtenünk a saját véleményt is, ne csak szomorkodás legyen. 

- Patakvölgyi Árpád: szakszervezeti tagok többsége nem egy értelmiségi fórum. Mi lesz, 
ha szakszervezet nem lesz? Összpontosítani szükséges a feladatainkra. 

- Pad Ferenc: egyetért, azt kell megértetni, hogy a szakszervezet mi magunk vagyunk.  
- Kovács László: gondolatébresztőnek ez a cikk hasznos lehet, de nem minden fórumon 

segít azonnal az, ha szembesülünk a hazai szakszervezeti helyzet gyengeségével. Erre 
reflektáló cikkeket lehet írni, VDSZ szinten ez beszélgetést indikálhat. 

 
 
Az emlékeztetőt összeállította: Kovács László - alelnök 

 

Hitelesítők: 

 

 

---------------------------------------------------- ---------------------------------------------------- 
Kissné Fehérvári Edit Pad Ferenc 
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Határozatok: nem voltak 

Javaslat Ellene Tartózkodott Elfogadás 
    

 
 

 

 

   

     

    

    

    

 


